## AWARD CITATION

Surname, name and middle name SHVACHKO ANDREJ FEDOROVICH 1.

2. Rank Captain

Position and unit 3. Political officer of the mortar battalion, 44 motorised

rifle "Polotsk" Red Banner Kutuzov order brigade.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Birth year 1912 4.

Nationality 5. Ukrainian

Party membership 6. VKP(b) member since 1942

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war 7. Patriotic war sine 1941

Wounds and contusions 8. One light and one sever wound

9. In Red Army service since 1934

10. Drafted by which induction station Slovutish district military commissariat,

Kamenets-Podolskij region.

11. Previous awards Order "Red Star" decree №084/n on 23.10.1943

issued by 60 army.

Awardee's and his family permanent home address intentionally obscured 12.

## I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade SHVACHKO is the a political officer of a mortar battalion. In this capacity, he conducted extensive political and educational work among the personnel during the defensive period near Preussisch-Arnau before the assault on Koenigsberg.

The blows of the Red Army from the south and north-west direction pushed the Germans, who were trying the retreat through the positions of the mortar battalion. But the mortar soldiers fended off all the enemy attacks eliminating in the process up to 2 companies of enemy troops, and then attacked themselves 8th of April.

Comrade SHVACHKO was among the combat troops and inspired the Communist party members to be the vanguard of the Koenigsberg assault, thus contributing to the successful achievement of the objectives.

During this combat operation, 12 best soldiers of the mortar battalion joined the ranks of the Communist party.

The mortar battalion Communist party organisation members are solidly united in their support to their commanders and honourably fulfilled all their combat missions.

CONCLUSION: For good organisation of political activities during the days of the Koenigsberg battle, for personal courage and bravery, he deserves state award order "PATRIOTIC WAR II CLASS".

Head of the political department

12 April 1945 Lt. Colonel *signature*  /SIMONOV/



## II. Conclusion of the superiors

I CONCURE: Comrade SHVACHKO deserves to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 44 motorised rifle "Polotsk" Red Banner Kutuzov order brigade Hero of Soviet Union

Guards Colonel signature /KUZNETSOV/

12 April 1945

Deserves to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Political officer of 1 tank "Insterburg" Red Banner corps Guards Colonel signature /BANTSEV/

12 April 1945

Deserves to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Commander of 1 tank "Insterburg" Red Banner corps Guards Colonel signature /BUTKOV/

12 April 1945

## Conclusion of the political department of the army

Deserves to be bestowed with order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Head of the political department of 50 army
Major General signature /ALEKSANDROV/

14 April 1945



	Kexos No 1812 DV TRANSHED TO THE LET
	Wexagine 1812 my monomed that the
	все графы заполвять полностью.
	ЗНАГРАДНОЙ ЛИСТ
	т. Фамилан, ими и отчество ШВАЧКО АНДРЕТ ФИДОРОВИЧ
	2 Знане капитан 3. Ложность, часть Зам командира минометного затальова 44 могостр. Полоцкой Краспознаменной ордена Кутукова бригада по политчасти.  Представляется к ордену ОТ БЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА 11 СТ
•	4 Год рождения 1912 5. Национальность украинец 6. Партийность член ВКП6 с 1942 г.  7. Участие в гражданской вейне и в поеледующих боевых действих по защите СССР (где, когда)  Участинк Отачествечной Волен с 1941 года.
	8. Имеет за рацения и поитуэни в Оточественной войне держов и тякодов ранкия.  2. С накого врамени в Красной Армии о 1934 года.  10. Каким РВК призван  Сдолутский РВК Каменец-Поход ской области.
H H	11. Чем ранее награжден (за какие отличия) орканом драсной звизды пр ком 60 Армие МОЗА Н от 23.10.43.
TO III	12. Постоянный домашний адрес (представляемого к награждению или эго ссуби)
H	I. Краткое конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг
	Тов Швачко как заместитель командира минометного атальо на но политасти в период нахождения в обороне в рабоне Пребсиварная перед птурмом Менигоберга провен большую нартийно-политическую в зоснитательную работу среди дичного состата.  Под ударами намей брасной армии с ора северо-запеда, нему при интидов прорваться через оборону батальона, но минометамки истребив до двух рот немцев, отбили исе их контратаки и в апреди устремились на итурм города,  Тов Швачко мел в боевых порядках и мобилизовал коммунистов на авангариную роль в итурме Кенигоберга чем обеспечил успевное выполнение боевой задачи.  В период боев 12 лучних воинов минбата вступили в ряди
	Партийная организация батальона силочена вокруг команцо- навия батальона и оправдала с честью возложение на все больке
	вагани. Вывод: За коровую организацию партивно-политической работи в дни итурма Кенигоберга и личное мужество и отвату востоин правительственной награды- органа ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОТНЫ II ст
	Командар Начальник довитотжеля —СИМОНОВ— гентия

